
 

 

 
 

 

Сьогодні важливий день для європейської єдності.  
 
Сьогодні вранці Європейський парламент мав честь приймати Президента 
Володимира Зеленського — справжній приклад хоробрості, мужності та 
стійкості українського народу. Президент В. Зеленський виступав у нашій 
залі, але його слова пролунали по всій Європі. Його слова були потужнім 
сигналом єдності та нагадуванням про те, що боротьба за Україну — це не 
лише боротьба за територію, але й боротьба за захист наших спільних 
цінностей.  
 
Минає рік відтоді, як Росія незаконно вторглася на територію суверенної та 
незалежної України. Ми можемо пишатися нашою повною солідарністю з 
українським народом. 
 
Але війна в Україні триває. Ми не можемо дозволити оселитися втомі від 
війни — це саме те, на що сподівається Кремль. Кремль хоче виснажити 
наші системи і наше терпіння.  
 
Україна досі потребує більшої підтримки.  
 
Україна потребує зброї. На цьому наступному етапі війни знадобиться 
більше важкої зброї. Нам необхідно враховувати танки, реактивні літаки і 
системи дальньої дії, і тут ми повинні діяти швидко. Немає часу для 
самозаспокоєння. 
 
Саме так ми можемо допомогти досягти миру. Миру з гідністю. Миру зі 
свободою. Миру зі справедливістю.  
 
Україна — це Європа. Минулого року ми ухвалили історичне рішення про 
надання Україні та Молдові статусу кандидатів на вступ до ЄС. Це був  не 
просто символічний вчинок, а тверде визнання того, що місце України — в 
Європейському Союзі. Ми повинні бути готові дотримуватися свого слова. 
Україна досягла значного прогресу щодо темпу реформ. І я сподіваюся, що 
переговори про вступ можуть розпочатися якнайшвидше за умови, що 
Україна зможе виконати всі необхідні критерії. 
 
Цей останній рік також показав нам, що ми можемо об'єднатися для 
вирішення проблем, пов'язаних з масштабними переміщеннями людей. 
Ми показали, що можемо з цим впоратися. 
 



 

 

 
 

Рік за роком, законодавство за законодавством — міграція залишається 
постійним викликом для всіх нас. Незважаючи на це, нам так і не вдалося 
домовитися про сталий довгостроковий підхід.  
 
Я знаю, що перед кожним з нас стоїть спокуса зробити це самотужки. 
Автократи це знають. Циніки роблять на це ставку. Саме в ці важкі моменти 
ми повинні щосили чинити опір спокусі.  
 
Моя думка така: існують виклики, які вимагають європейської відповіді. І 
навіть якщо вони складні та багатогранні, ми маємо і ми можемо знаходити 
домовленості, які виходять далеко за рамки безпосереднього. 
 
Завдяки Європейському пакту про міграцію та притулок ми вже маємо 
план:  
 

 Останнім часом ведеться багато дискусій про зміцнення наших 
зовнішніх кордонів — і це правильно. Але не слід забувати, що ми 
можемо вже зараз почати вирішувати ці питання, зберігаючи 
цілісність Шенгенської зони, досягнувши угоду щодо регламенту про 
порядок надання притулку та перевірки. 
 

 Ми говорили про розв’язання питань вторинних рухів та ефективної 
солідарності. Але відповіді на ці спірні питання можуть дати угоди про 
Євродак і Регламент про управління системою надання притулку та 
міграцією.  
 

 Ми також говорили про зовнішній вимір і наші зусилля з ключовими 
третіми країнами. І ця дискусія вже передбачена в Регламенті про 
управління системою надання притулку та міграцією. Тут також 
потрібно більше говорити про повернення. Занадто мало людей, які 
повинні й можуть бути повернуті в безпеці, досі не повернуті. Це 
важко пояснити нашій громадськості. Ми можемо працювати краще. 
Ми можемо гарантувати, що наші ресурси будуть виділені тим, хто їх 
найбільше потребує.  
 

 Міграційний пакт не обмежується лише цими питаннями. У своїй 
цілісній формі він також враховує кризові ситуації, форс-мажорні та 
інші непередбачувані обставини.  

 



 

 

 
 

Саме тому ми не можемо відволікатися від завершення реформи 
законодавчої бази у сфері надання притулку та міграції до кінця цього 
законодавчого періоду.  
 
Це зобов'язання, яке взяли на себе Європейський парламент та п'ять країн, 
які за принципом ротації головують у Раді ЄС, перед європейськими 
громадянами ще у вересні минулого року. Будь-які дебати поза цими 
рамками лише відтерміновуватимуть або навіть перешкоджатимуть цій 
реформі. 
 
Нам не можна гаяти час. Вкрай важливо, щоб переговори між двома 
співзаконодавцями розпочалися протягом наступних місяців, щоб дати 
достатньо часу для досягнення правильного балансу і знайти підхід, який 
буде гуманним і справедливим стосовно тих, хто шукає захисту, суворим 
стосовно тих, хто не має на нього права, і твердим до тих, хто експлуатує 
найбільш вразливі верстви населення на нашій планеті.  
 
І ви знаєте так само добре, як і я, що міграційна криза — це лише один з 
викликів, які на даний момент постають перед Європою. У час глобальної 
нестабільності — високої інфляції, дорогих цін на енергоресурси, занепаду 
промисловості та болючих рахунків за комунальні послуги — ми повинні 
спиратися на наш найголовніший актив.  
 
Цього року нашому єдиному ринку виповнюється 30 років. За цей час ми 
побачили більше можливостей для людей, бізнесу та споживачів, ніж могли 
собі уявити. Будучи найбільшим у світі єдиним демократичним ринком, ми 
зміцнили своє місце у світі. Навіть у часи, коли наш європейський спосіб 
ведення справ ставиться під сумнів. Ми все ще встановлюємо світові 
стандарти. Тому що вони знають, що наш шлях відкритих суспільств і 
відкритих ринків працює.  
 
Європа може запропонувати набагато більше, ніж ми собі уявляємо. 
 
Ми можемо розвинути цю ідею. Давайте прискоримо інвестиції в Європу, 
щоб повернути європейську економіку на шлях стабільного зростання і 
зробити нас ще більш конкурентоспроможними. Нам не потрібно 
вигадувати велосипед — фінансування інструменту NextGenerationEU все 
ще доступне. Разом з переглядом багаторічної фінансової програми, який 
дозволить нам перерозподілити кошти між траншами, які були менш 
пріоритетними на час її укладання.  
 



 

 

 
 

Лише минулого тижня повідомлялося, що енергетичні та 
електроенергетичні підприємства отримали рекордні прибутки у 2022 році. 
Зараз саме час направити свій ресурс на розробку оподаткування 
непередбачених прибутків.  
 
Я знаю, що рішення було ухвалено раніше, але розглядаючи додаткові 
доходи лише однієї енергетичної компанії на суму близько 40 мільярдів 
євро, в той час, коли громадяни та підприємства потребують підтримки, 
мені стає зрозуміло, що занадто багато серед них все ще залишаються поза 
увагою.  
 
Останні прогнози показують, що Європейський Союз зможе 
використовувати енергію відновлювальних джерел  в найближчі 5 років 
більше, ніж скористався за останні 20. Необхідність такого переходу — це 
не загроза, а можливість.  
 
Сьогодні вранці Європарламент ухвалив свою позицію щодо Газового 
регламенту ЄС та щодо останнього великого документу законодавчого 
пакету «Готові на 55» — Директиви ЄС про енергетичні характеристики 
будівель. Ми перебуваємо на останніх етапах підготовки нормативно-
правової бази, необхідної для переходу, про який ми домовилися в 
кліматичному законодавстві ЄС.  
 
Європейському Союзу слід намагатися отримати конкурентну перевагу на 
глобальному рівні, дотримуючись своїх демократичних цінностей і 
реалізуючи наш кліматичний порядок денний за допомогою нашої 
адаптованої нормативно-правової бази.  
 
І при цьому те, що я сказала у грудні, все ще залишається актуально — нам 
не слід ступати на слизький шлях, щоб хтось першим досягнув дна 
протекціоністських перегонів. Нам не потрібно відгороджуватися. Наша 
економіка зростала протягом багатьох років саме тому, що ми відстоювали 
протилежне. 
 
Наш спосіб ведення справ працює. 
 
Це також стосується і нашого прагнення підвищити доброчесність, 
незалежність та підзвітність наших інституцій. У зв'язку з цим я рада  
повідомити вам, що вчора ввечері ми затвердили наші перші заходи, і я 



 

 

 
 

впевнена, що ми продовжуватимемо відновлювати довіру до 
Європарламенту і до нашого проєкту. 
 
Нарешті, дозвольте мені віддати належне Нікосу Анастасіадісу, який 
незабаром передасть владу після 10 років перебування на посаді 
президента Кіпру. Дякую вам за відданість нашому європейському проєкту, 
миру і за все, що ви зробили для регіональної стабільності протягом 
останнього десятиліття. На вашого наступника покладена велика 
відповідальність.  
 
Дякую! 
 


